

《乔姆斯基的普遍语法教程》

图书基本信息

书名：《乔姆斯基的普遍语法教程》

13位ISBN编号：9787560019727

10位ISBN编号：7560019722

出版时间：2000-10

出版社：牛津大学出版社

作者：Vivian Cook, Mark Newson

页数：374

版权说明：本站所提供下载的PDF图书仅提供预览和简介以及在线试读，请支持正版图书。

更多资源请访问：www.tushu000.com

《乔姆斯基的普遍语法教程》

内容概要

Cook and Newson have written an extremely clear and highly comprehensible introduction to current syntactic theory. This text makes accessible many subtleties of linguistic argumentation, and explains in plain English the reasoning involved. The second edition greatly improves on the first edition, both in depth and scope, with much new material added and many confusing points clarified. The chapter on the “ Minimalist Programme ” is the most lucid explication of Chomsky's recent writings that I am aware of, Steven Franks, Indiana University .

Chomsky's Universal Grammar introduces both the general concepts of the theory particularly its goals of describing the knowledge of language and of accounting for how it is acquired, and the main areas of syntax such as X-bar theory, movement and government. Like the first edition, it puts the technicalities of the theory in the context of its wider ideas in a manner that makes them accessible to the student. The new edition is based on the current model of syntax that is most widely accepted, incorporating Barriers syntax, functional categories, and Relativized Minimality, and their implications for language acquisition. Further, it provides a sketch of the model in the process of development, the Minimalist Programme, with its attempt to reduce the theory to the minimal essentials.

《乔姆斯基的普遍语法教程》

作者简介

Vivian Cook is Reader in Linguistics at the University of Essex and Mark Newson is Senior Lecturer in the School of English and American Studies at Eotvos Lorand University, Hungary.

《乔姆斯基的普遍语法教程》

书籍目录

王宗炎序 导读 Preface to the Second Edition 1 The Nature of Universal Grammar 2 Concepts of Principles and Parameters Theory 3 General Concepts of Language Acquisition 4 The X-bar Theory of Phrase Structure 5 -Theory and Functional Categories 6 Movement and Case Theory 7 Government and Other Developments 8 Topics in Language Acquisition 9 A Sketch of the Minimalist Programme Principles, Parameters and Operations: Quick Reference List References Index 文库索引

《乔姆斯基的普遍语法教程》

精彩短评

- 1、怎么感觉老美方法那么机械
- 2、乔老爷子的理论还是正天杀的论文！！！！
- 3、#边学英语边看#系列
- 4、不明觉厉
- 5、我是在阅读语言学相关书籍，了解到这本书和这位伟大的语言学学家，很喜欢乔姆斯基，虽然他的理论不是很容易理解，可是经过细细的品味，确实可以发现其奇妙之处，语言原来可以这么有趣！

《乔姆斯基的普遍语法教程》

精彩书评

1、评论此书的同时借机批评一下Radford的那本句法入门书。因为Radford那本书不适合初学者。1.Radford那本句法书两百来页，前几章和后几章跨越太大。前几章讲的基本是基础语法，具有高中英语语法水平的人能顺利通读，看过Quirk语法书的人可以秒杀这几章。2. 读完前几章后，后面的进度快得简直离谱。syntactic tree都没仔细讲解，就什么CP，IP的句子分析就出来了。复杂的离谱。而Cook则拿捏得当。一步一个脚印地讲解。3. 显然Cook的书含金量比较大，名为普遍语法，实则涉及的句法知识比Radford那本还多。虽有跑题之嫌疑，不过句法的根基之一是UG。这样的章节组织结构对于进一步阅读语言习得和语言类型学很有帮助。4. 应该说读过Akamajian那本语言学导论后所具备的预备知识是能够应付这本书的。

《乔姆斯基的普遍语法教程》

版权说明

本站所提供下载的PDF图书仅提供预览和简介，请支持正版图书。

更多资源请访问:www.tushu000.com